

Invitation letter

RESTRICTED NATIONAL INVITATION TO TENDER N°002/ RNIT/BCC/ITB/2022

09 NOV 2022
 For the recruitment of a consulting firm for the control of works of components 2 & 4 projects in the City of Bamenda as part of the C2D – Urban program « Regional Capital 2 »



Subject: Request for proposal

To: General Manager of:

Dear Mr. /Ms. :

1. Subject of the consultation

The City Mayor of the Bamenda City Council “BCC” (here in after referred to as “the Client”) has received a grant from the 3rd Debt Relief and Development contract between the Republic of France and the Republic of Cameroon to cover the cost of the C2D – Urban Program “Regional Capitals 2”, and intends to allocate a portion of the funding to payments relating to the Contract for which this Request for Proposal is issued.

The Client is now seeking proposals for the provision of the following consulting services “For the control and Supervision of the execution of works of commercial facilities and green spaces in the city of Bamenda as part of the C2D – Urban Programme « Regional Capital 2 »”. here in after referred to as the “Services”. For further information on the Services, please refer to the attached Terms of Reference (Section VII).

2. Participation

Participation in this Call for Tenders is restricted to the Consulting Firms (BET) preselected following ASMI N° 001/EOI/20/BCC/C2D-RC2/2020 of 14 January 2021. The names and addresses of the shortlisted firms are as follows:

SN	Consultant	Addresses
1	INTEGRATED ENGINEERING ASSOCIATES LIMITED Consulting Engineers	Mankon-Bamenda, P.O. Box 720 Tel/Fax: 677622199 Email: ieacameroon@yahoo.com
2	JOINT VENTURE UNIVERSAL CONSULT & APNTAA Enterprise	NWR, P.O BOX 978 Tel: 699302004 Email: kengambe@yahoo.co.uk
3	WILLAN'S COMPANY LIMITED	Bamenda, BP 208 Tel : 698613408/677924750/664122168 Email : willanscoltd@gmail.com
4	WINNER SARL	Douala, P O Box 6256 Tel :675 428 969
5	BAMBUY ENGINEERING SERVICES & TECHNIQUES	P.O. Box 425 B'DA Tel:677 936 926

3. Transfer of the request for proposition

This invitation cannot be transferred to any other consultant.

A complete set of this Request for Proposals (RFP) can be viewed and withdrawn upon presentation of an invitation letter in 04 volumes (French Version, English Version, ToR of Bamenda) at the Local Coordination Unit of the C2D-Urbain programme, located at up station behind the **Regional Delegation of Housing and Urban Development of the North West Region in Bamenda**, at the Local Coordinator's office: Tel. 677 85 03 32, Email: lcuc2drcbamenda@gmail.com



4. Duration of services:

The maximum execution timeframe provided for by the Project Owner for the execution of the services subject of this tender is the duration for which the works is executed

5. Funding

The works subject of this invitation to tender shall be funded by C2D - "REGIONAL CAPITAL 2" budget. 'Convention CCM 1521 01 G du 28 June 2018'.

6. Estimated cost

The estimated cost of the operation after studies stands at:

PROJECTS	AMOUNT F CFA (IAT)	DURATION (MONTHS)
Rehabilitation of Ntarinkon market (Bda 2)		
Rehabilitation of Cattle Market		
Construction of Newmarket (Ntamuche Bda 3)		
Construction of the Bamenda I Municipal garden		
Construction of green space Ntamuche	49 000 000	12
Development of small Green spaces <ul style="list-style-type: none"> • Public security • Judicial police • PMI NKWEN • Regional Hospital 		

7. Content of the Request for Proposition

The RFP includes the following documents:

- Section I- Instructions to Consultants;
- Section II - Data Sheet;
- Section III -1 Administrative Proposal - Standard Forms;
- Section III -2 Technical Proposal - Standard Forms;
- Section IV - Financial Proposal - Standard Forms;
- Section V-Eligibility criteria;
- Section VI-AFD's Policy – Corrupt and fraudulent practices - Social and Environmental Responsibility;
- Section VII - Terms of Reference;
- Section VIII - Standard Forms of Contract.
- Appendices

8. Preparatory meeting

A pre-proposal conference will be held on the **23 AOUT 2022** [14 days after publication] at 10:00 am prompt at the Local Coordination Unit of the C2D-Urbain programme, located at up station behind the **Regional Delegation of Housing and Urban Development of the North West Region in Bamenda**, at the Local Coordinator's office: Tel. 677 85 03 32, Email: lcuc2drcbamenda@gmail.com.



9. Notification of participation

Kindly let us know by.....130 AOUT 2022 1 days after publication] in writing to the City Mayor of the Bamenda City Council, or by email [lcuc2drchamenda@gmail.com] that you have received the Letter of Invitation and whether you intend to submit a proposal.

10. Bid bond

Proposals must be accompanied by a bid bond of Nine hundred and eighty thousand (980 000 F CFA) issued by a first-rate bank or an insurance company approved by the Ministry of Finance. This bond must be valid for thirty (30) days beyond the original date of validity of the offers.

11. Presentation of offers:

Bids must be presented as shown below:

- Administrative Offer;
- Technical offer;
- Financial offer.

12. Submission of offers

Proposals must reach the Secretariat of the Local Coordination Unit of C2D "Regional Capitals" in Bamenda, located at up station behind the Regional Delegation of Housing and Urban Development of the North West Region not later than 27 SEPT 2022 [49 days after publication] at 01:00 pm as prescribed in section I, ITC 17.7 and ITC 17.9 and should carry the inscriptions:

*"Restricted NATIONAL INVITATION TO TENDER N°.....002...../RNIT/BCC/ITB/2022 of
For for the recruitment of a consulting firm for the control of works of components 2 & 4 projects in the
City of Bamenda as part of the C2D - Urban program « Regional Capital 2 »
To be opened only during the bid-opening session"*

Bids transmitted after the prescribed time limit shall not be accepted.

13. Admissibility of offers

For fear of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing services or administrative authorities (Senior Divisional Officer, Divisional Officers etc...) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

They must obligatorily not be older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible.

14. Opening of bids:

The administrative, technical and financial bids shall be opened in a single phase.

127 SEPT 2022 The opening of the administrative documents and the technical and financial offers shall take place on the 127 SEPT 2022 at 2:00 o'clock p.m. precisely by the Bamenda City Council Internal Tenders Board at the Bamenda City Council conference hall.

Bidders may attend or be represented by a duly mandated person.

15. Evaluation criteria

The evaluation criteria consist of two types: the qualifying criteria and essential criteria. These criteria are designed to identify and reject bids incomplete or non-compliant to the essential conditions established in the Bidding Documents relating to Offers including the admissibility of administrative documents, compliance of the technical offer to the CAD specifications and qualification of candidates.



16. Elimination criteria

These criteria are designed to identify and reject bids incomplete or non-compliant to essential conditions established in the Bidding Documents relating to Offers including the admissibility of administrative documents and technical qualification of candidates.

These criteria are:

- Absence or insufficient Bid Bond ;
- False statements or falsified documents;
- Non conformity of any document and failure to comply or ratify within 48 hours after opening of bids;
- Technical score below 80;

17. Essential criteria

The evaluation of the technical offers will be 100 points and grouped as shown below:

- Methodology; 30 points;
- Qualifications and skills of key personnel: 70 points.

The details of these essential criteria are specified in the evaluation matrix contained in the Special Regulations of the Invitation to Tender of the Bid.

18. Award

The contracts shall be awarded to the bidder whose bids shall be judged essential in compliance with the tender file.

19. Validity of offers

Bidders will remain committed to their offers for ninety (90) days from the deadline set for the submission of bids.

20. Complementary information

Additional information can be obtained during working hours from the Local Coordination Unit of the C2D-Urbain programme, located at up station behind the Regional Delegation of Housing and Urban Development of the North West Region in Bamenda, at the Local Coordinator's office: Tel. 677 85 03 32, Email: lcuc2drbamenda@gmail.com.

Yours sincerely.

09 AOUT 2022

THE CITY MAYOR
BAMENDA CITY COUNCIL

Copy:

- MINMAP/Divisional
- MINHUD/Central Coordination Unit
- BCCITB
- AFD
- ARMP
- STADE-C2D
- SOPECAM, for publication
- Notice Boards.





Lettre d'invitation

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTRAINT N°002/AONR/CUM/CIPM/2022 du

09 AOÛT 2022

Pour Le recrutement d'un entreprise pour le contrôle de l'exécution des travaux des composants 2 & 4 (Équipements marchands, et jardins publics) dans le cadre du PROGRAMME C2D URBAIN « CAPITALES REGIONALES 2 » dans la ville de Bamenda.

Sujet : Demande de proposition

A : Directeur General de :

Messieurs, Madames

1. Objet de la consultation

Le Maire de la ville de Bamenda (ci-après dénommé "le Client") a reçu du Ministre de l'Habitat et du Développement Urbain une rétrocession d'une partie de la subvention portant affectation de crédit du Programme C2D – Urbain « Capitales Régionales 2 », et entend affecter une partie du financement aux paiements relatifs au Contrat pour lequel la présente demande de proposition est émise.

Le Client sollicite maintenant des propositions en vue de la fourniture des services de consultants ci-après : **contrôle de l'exécution des travaux des composants 2 & 4 (Équipements marchands, et jardins publics) dans le cadre du PROGRAMME C2D URBAIN « CAPITALES REGIONALES 2 » dans la ville de Bamenda** désignés par "les Services". Pour de plus amples renseignements sur les « Services », veuillez consulter les Termes de Référence joints (Section VII).

2. Participation

La participation au présent Appel d'Offres est restreinte aux Bureaux d'Etudes (BET) présélectionnés suivant l'ASMI N° 001/EOI/20/BCC/C2D-RC2/2020 du 14 Janvier 2021. Les noms et adresses des BET présélectionnés sont les suivants :

SN	Consultant	Adresses
1	INTEGRATED ENGINEERING ASSOCIATES LIMITED Consulting Engineers	Mankon-Bamenda, P.O. Box 720 Tel/Fax: 677622199 Email: ieacameroon@yahoo.com
2	JOINT VENTURE UNIVERSAL CONSULT & APNTAA Enterprise	NWR, P.O BOX 978 Tel: 699302004 Email: kengambe@yahoo.co.uk
3	WILLAN'S COMPANY LIMITED	Bamenda, BP 208 Tel : 698613408/677924750/664122168 Email : willanscoltd@gmail.com
4	WINNER SARL	Douala, P O Box 6256 Tel :675 428 969
5	BAMBUIY ENGINEERING SERVICES & TECHNIQUES	P.O. Box 425 B'DA Tel:677 936 926



3. Transfert de la demande de proposition

Cette invitation ne peut être transférée à aucun autre consultant.

Un jeu complet de cet Appel à Propositions (DDP) peut être consulté et retiré sur présentation d'une lettre d'invitation en 04 volumes (Version Française, Version Anglaise, TdR de Bamenda) à la cellule Locale de Coordination du programme C2D-Urbain, située à up-station derrière la Délégation Régionale de l'Habitat et du Développement Urbain de la Région du Nord-Ouest à Bamenda, au bureau du Coordonnateur Local : Tél. 677 85 03 32, Courriel : lcuc2drccbamenda@gmail.com.

4. Délais d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage est la durée pendant laquelle le travail est exécuté :

5. Financement et coût prévisionnel des travaux

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres, sont financés par la subvention C2D, objet de la Convention d'affectation CCM1521 01 G du 28 juin 2018 au profit du Programme C2D urbain « Capitales Régionales ».

6. Coûts prévisionnels

Les coûts prévisionnels des prestations est :

PROJECTS	AMOUNT F CFA (IAT)	DURATION (MONTHS)
Rehabilitation of Ntarinkon market (Bda 2)		
Rehabilitation of Cattle Market		
Construction of Newmarket (Ntamuche Bda 3)		
Construction of the Bamenda I Municipal garden		
Construction of green space Ntamuche	49 000 000	12
Development of small Green spaces <ul style="list-style-type: none"> • Public security • Judicial police • PMI NKWEN • Regional Hospital 		

7. Demande de Propositions (DDP)

Elle comprend les sections suivantes :

- Section I – Instructions aux Consultants
- Section II - Données particulières
- Section III-1 - Dossier administratif – Formulaires-types
- Section III-2 - Proposition Technique – Tableaux types
- Section IV - Proposition Financière – Tableaux types
- Section V – Critères d'éligibilité
- Section VI – Règles de l'AFD – Pratiques frauduleuses et de corruption - Responsabilité Environnementale et Sociale
- Section VII - Termes de Référence
- Section VIII - Contrat type
- Annexes.

8. Conférence de pré-proposition

Une conférence de pré-proposition se tiendra le **12 3 AOUT 2022** [14 jours après publication] à 10h00 précise à l'Unité de Coordination Locale du programme C2D-Urbain, située à up station derrière

la Délégation Régionale d'habitat et du Développement Urbain de la Région du Nord-Ouest à Bamenda, au bureau du Coordinateur Local : Tél. 677 85 03 32, Email : lcuc2drbamenda@gmail.com

9. Notification de participation

Veuillez avoir l'obligeance de nous faire savoir au plus tard *le 30 AOUT 2022* [21 jours] par écrit au Maire de la ville de Bamenda, ou par courriel /lcuc2drbamenda@gmail.com/ que vous avez reçu la présente lettre d'invitation et si vous soumettrez une proposition.

10. Cautionnement

Les propositions doivent être accompagnées d'une caution de soumission de neuf cent quatre-vingt mille (980 000) F CFA établie par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréée par le Ministre en charge des finances. La caution devra être valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres sont :

11. Présentation et remise des Offres

Les documents constituant l'offre du soumissionnaire seront répartis en trois enveloppes distinctes cachetées contenant :

- Dossier administratif;
- Offre technique;
- Offre financière.

12. Remise des offres

Les propositions doivent parvenir au Secrétariat de l'Unité Locale de Coordination du C2D « Capitales Régionales » à Bamenda, situé au 1^{er} étage derrière la Délégation Régionale de l'Habitat et de l'Urbanisme de la Région du Nord-Ouest au plus tard le 12 7 SEPT 2022 [49 jours après publication] au 01 : 00 pm comme prescrit dans la section I, IC 17.7 et IC 17.9 et doit porter les inscriptions :

« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT N°002/ RNIT/BCC/ITB/2022 du

09 AOUT 2022

Pour le recrutement d'un entreprise pour le contrôle des travaux des projets composantes 2 & 4 dans la Ville de Bamenda dans le cadre du C2D - Programme Urbain « Capitale Régionale 2 »
A ouvrir uniquement lors de la séance d'ouverture des plis »

Les offres parvenues après la date et l'heure de dépôt seront irrecevables.

13. Admissibilité des offres

Sous peine d'être rejetés, seuls les originaux ou copies certifiées conformes par les services émetteurs ou les autorités administratives (préfet, préfets etc...) doivent impérativement être produits conformément au Règlement Particulier de l'appel d'offres.

Elles ne doivent pas être antérieures obligatoirement à plus de trois (3) mois précédant la date de dépôt des offres ou peuvent être établies après la signature de l'avis d'appel d'offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable.

14. Ouverture des plis

Les offres administratives, techniques et financières sont ouvertes en une phase.

L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques et financières aura lieu le 12 7 SEPT 2022 à 14 heures, précisément par la commission interne des appels d'offres du conseil municipal de Bamenda à la salle de conférence du conseil municipal de Bamenda.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à ces séances d'ouvertures ou s'y faire représenter par une





personne de leur choix dûment mandatée et ayant une parfaite connaissance du dossier.

15. Critères d'évaluation

Les critères d'évaluation sont constitués de deux types : les critères éliminatoires et les critères essentiels. Ces critères ont pour objet d'identifier et de rejeter les offres incomplètes ou non conformes pour l'essentiel aux conditions fixées dans le Dossier d'Appel d'Offres relatives notamment à la recevabilité des pièces administratives, à la conformité de l'offre technique aux spécifications techniques du DAO et à la qualification des candidats.

16. Critères éliminatoires

Ces critères ont pour objet d'identifier et de rejeter les offres incomplètes ou non conformes pour l'essentiel aux conditions fixées dans le Dossier d'Appel d'Offres relatives notamment à la recevabilité des pièces administratives et à la qualification technique des candidats.

Ces critères sont les suivants :

- Absence ou insuffisance de cautionnement de soumission ;
- Fausses déclarations ou documents falsifiés ;
- Non confirmation de tout document et défaut de se conformer ou de ratifier dans les 48 heures après l'ouverture des plis ;
- Note technique inférieure à 80.

17. Critères essentiels

L'évaluation des offres techniques sera faite sur 100 points sur la base des critères essentiels de qualification ci-dessous :

- Méthodologie : 30 points.
- Qualifications et compétences du personnel-clé : 70 points ;

Les détails de ces critères essentiels sont précisés dans la grille d'évaluation figurant au Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

18. Attribution

Le marché sera attribué au soumissionnaire dont l'offre, présentant des capacités administratives et techniques satisfaisantes, sera jugée la moins disante.

19. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant 90 jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

20. Renseignements complémentaires

Des informations complémentaires peuvent être obtenues pendant les heures ouvrables auprès de l'Unité Locale de Coordination du programme C2D-Urbain, située au poste supérieur derrière la Délégation Régionale de l'Habitat et du Développement Urbain de la Région du Nord-Ouest à Bamenda, au bureau du Coordonnateur Local : Tél. 677 85 03 32, Courriel : lcuc2drbamenda@gmail.com

Cordialement.

09 AOUT 2022
Le Maire de la Ville
de Bamenda



Copy:

- MINMAP/Divisional
- MINHUD/Central Coordination Unit
- BCCITB
- AFD
- ARMP
- STADE-C2D
- SOPECAM, for publication
- Notice Boards.